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Trafikudvalget har i brev af 4. juni 2009 stillet mig følgende spørgsmål 994 
(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Magnus Heunicke (S).

Spørgsmål nr. 994:

"Kan ministeren oplyse hensigten med de frekvenser, som Banedanmark for 
nyligt har fået tildelt til brug for GSM-R i hele landet. Herunder om det er 
hensigten, at disse frekvenser skal anvendes til afløsning af det aldrende 
kommunikationssystem i S-togene i Storkøbenhavn?"

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark, der oplyser følgende:

”Banedanmark har d. 19. september 2008 opnået tilladelse til anvendelse af 
GSM-R frekvenser i hele landet. Disse planlægges anvendt til intern togkom-
munikation, det vil sige kommunikation i forbindelse med togdriften samt drift 
og vedligeholdelse af jernbanen. Frekvenserne må ikke anvendes til udbud af 
offentlige elektroniske kommunikationstjenester.

I praksis anvendes frekvenserne til det planlagte GSM-R radiosystem på fjern-
banen, der dels skal afløse de nuværende radiosystemer til talekommunikation 
og dels anvendes til datakommunikation i forbindelse med det kommende sig-
nalsystem ETCS niveau II.

På S-bane området skal GSM-R afløse det nuværende radiosystem til talekom-
munikation. Derimod er det ikke planen at anvende GSM-R til datakommuni-
kation i forbindelse med signalsystemet til S-banen.”

Med venlig hilsen
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